
Specialekontrakter på handicapkompenserende vilkår og reel handicapkompenserende tilpasning 

 

Specialekontrakter på handicapkompenserende vilkår 
 
 

Til Uddannelses- og Forskningsudvalget (UFU) 
 
 
Under henvisning til spørgsmål stillet til uddannelses- og forskningsministeren af Torsten Gejl 
(ALT) og til mine tidligere henvendelser (se http://www.ft.dk/ og søg på "Lisbeth Raun") vil jeg 
bede udvalget om at stille ministeren følgende spørgsmål: 
 
 

Spørgsmål: 
 
 

• Er det rimeligt og hensigtsmæssigt at tvinge studerende med svære funktionsnedsættelser til 
at skrive under på en standardspecialekontrakt uden handicapkompenserende tilpasning 
indskrevet i kontrakten? 

 

• Er det rimeligt, at en sådan standardspecialekontrakt uden den nødvendige 
handicapkompenserende tilpasning indskrevet i specialekontrakten ikke kan annulleres? 

 

• Vil ministeren tage initiativ til en lovændring, således at alle specialekontrakter der er blevet 
indgået uden den nødvendige handicapkompenserende tilpasning indskrevet i 
specialekontrakten ved kontraktens indgåelse skal kunne annulleres? 

 
• Vil ministeren tage initiativ til en lovændring, således at studerende med svære 

funktionsnedsættelser får lovmæssigt krav - også med tilbagevirkende kraft -  på 
specialekontrakter på handicapkompenserende vilkår, dvs. med den nødvendige 
handicapkompenserende tilpasning indskrevet i specialekontrakten ved kontraktens 
indgåelse? 

 
 
 
 

Torsten Gejls spørgsmål til uddannelses- og forskningsministeren kan ses hér: 

http://www.ft.dk/samling/20171/almdel/sou/spm/135/index.htm 
http://www.ft.dk/samling/20171/almdel/sou/spm/136/index.htm 
 
 
 
 
Mange venlige hilsener 
 
Lisbeth Søndergaard Raun. 
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